




عمادة شؤون الطلبة

نموذج معلومات النوادي الطلابية 2023-2024

Club Name: People of Determination Club	اسم النادي: نادي أصحاب الهمم
<p>A brief Overview of the club: The Club for People of Determination seeks to create an inclusive and supportive environment for all students, regardless of physical or health abilities. These efforts aim to promote the concept of inclusivity and enhance the understanding of university community members regarding the needs of individuals with disabilities.</p>	<p>نبذة مختصرة عن النادي: يسعى نادي أصحاب الهمم إلى خلق بيئة شاملة وداعمة لجميع الطلاب، بغض النظر عن القدرات البدنية أو الصحية. بحيث تساهم هذه الجهود في تحقيق مفهوم الشمولية وتعزيز فهم أعضاء المجتمع الجامعي لاحتياجات الأفراد ذوي أصحاب الهمم.</p>
<p>Club Goals:</p> <ol style="list-style-type: none">1. Provide Suitable Support and Services: The club aims to create an educational environment that caters to the needs of all students, including those with disabilities. This includes offering various resources and providing technical and educational support to facilitate the learning process.2. Enhance Awareness and Understanding for All: The club seeks to raise awareness about disability issues and the challenges faced by individuals with disabilities. This involves organizing awareness events, workshops, and dialogues to encourage understanding and empathy among university community members.3. Encourage Participation and Inclusion: The club aims to encourage individuals with disabilities to fully participate in university life, whether through integration into social, sports, or academic activities.4. Work on Removing Barriers: The club collaborates with university administration and faculty to contribute to the development of policies and procedures that ease the lives of students with disabilities.5. Provide Psychological and Social Support: The club plays a role in offering psychological and social support to individuals with disabilities, recognizing that the additional challenges they face may require extra support.	<p>أهداف النادي:</p> <ol style="list-style-type: none">1. توفير دعم وخدمات ملائمة: يهدف النادي إلى توفير بيئة دراسية تكون ملائمة لاحتياجات جميع الطلاب، بما في ذلك الطلاب ذوي الإعاقة. يشمل ذلك توفير الوسائل المختلفة وتقديم الدعم الفني والتعليمي الذي يساعد في تسهيل عملية التعلم.2. تعزيز التوعية وفهم الجميع: يسعى النادي إلى زيادة الوعي حول قضايا الإعاقة والتحديات التي يواجهها الأفراد ذوو الهمم. ويتضمن ذلك إقامة فعاليات توعوية، وورش عمل، وحوارات لتشجيع الفهم والتفاهم بين أعضاء المجتمع الجامعي.3. تشجيع المشاركة والاندماج: يهدف النادي إلى تشجيع أصحاب الهمم على المشاركة الكاملة في الحياة الجامعية، سواء كان ذلك من خلال الاندماج في الأنشطة الاجتماعية، الرياضية، أو الأنشطة الأكاديمية.4. العمل على إزالة العقبات: يعمل النادي على التفاعل مع الإدارة الجامعية والهيئة التعليمية للمساهمة في تطوير سياسات وإجراءات تسهل حياة طلاب الجامعة ذوي الإعاقة.5. توفير دعم نفسي واجتماعي: يكون للنادي دور في توفير دعم نفسي واجتماعي لأصحاب الهمم، حيث يمكن أن تكون التحديات الإضافية التي يواجهونها تتطلب دعماً إضافياً.
<p>Main task of the club:</p> <ol style="list-style-type: none">1-Academic Support Provision: Offering academic support for students with disabilities, such as academic counseling and training services.2. Improving Accessibility: - Working on enhancing campus accessibility to ensure inclusivity for everyone, including modifications to buildings and providing suitable transportation means.	<p>المهام الرئيسية للنادي :</p> <ol style="list-style-type: none">1. تقديم الدعم الأكاديمي: توفير دعم أكاديمي للطلاب ذوي الإعاقة، مثل خدمات التوجيه الأكاديمي والتدريب.2. تحسين وسائل الوصول: العمل على تحسين وسائل الوصول في الحرم الجامعي لضمان قابلية الوصول للجميع، مثل تعديلات في المباني وتوفير وسائل نقل ملائمة.3. التوعية والتثقيف: تنظيم فعاليات توعية وورش عمل لتسليط الضوء على قضايا الإعاقة وتعزيز فهم الجميع حول هذه القضايا.

<p>3. Awareness and Education: Organizing awareness events and workshops to shed light on disability issues and promote understanding among all individuals.</p> <p>4. Encouraging Social Participation: - Enhancing and supporting the participation of students with disabilities in social and cultural activities within the university.</p> <p>5. Encouraging Involvement in Decision-Making Processes: Motivating individuals with disabilities to participate in decision-making relevant to university life, whether through involvement in student committees or relevant meetings. Working to promote a learning environment that encourages respect and appreciation for diversity.</p>	<p>4. تشجيع المشاركة الاجتماعية: تعزيز ودعم مشاركة طلاب أصحاب الهمم في الأنشطة الاجتماعية والثقافية داخل الجامعة.</p> <p>5. تحفيز المشاركة في عمليات اتخاذ القرار: تشجيع أصحاب الهمم على المشاركة في اتخاذ القرارات ذات الصلة بالحياة الجامعية، سواء كان ذلك من خلال المشاركة في لجان الطلاب أو الاجتماعات ذات الصلة. والعمل على تعزيز بيئة تعلم تشجع على احترام وتقدير الاختلاف</p>
<p>Suggested Activities related to the nature of the club:</p> <p>1. Participation in National Day Celebrations to introduce the club and encourage integration with individuals with disabilities.</p> <p>2. Sign Language Course.</p> <p>3. Educational visit to the Zayed Higher Organization for People of Determination and to the Sharjah City for Humanitarian Services.</p> <p>4. Visit to the Expo Exhibition for People with Disabilities.</p> <p>5. Event for World Down Syndrome Day.</p>	<p>أنشطة مقترحة من النادي بحسب طبيعته :</p> <p>1- المشاركة في احتفالات اليوم الوطني للتعريف بالنادي وتشجيع الدمج مع أصحاب الهمم</p> <p>2- دورة لغة الإشارة</p> <p>3- زيارة علمية لمؤسسة زايد العليا لأصحاب الهمم و مدينة الشارقة للخدمات الانسانية</p> <p>4- زيارة معرض اكسبو لأصحاب الهمم</p> <p>5- فعالية بيوم العالمي لمتلازمة داون</p>
<p>Comments or notes:-----</p>	<p>أية ملاحظات إضافية (إن وجدت) -----</p>
<p>Faculty member</p> <p>Al Ain: Dr.Razan alkhatab</p> <p>Name and signature: </p> <p>Abu Dhabi: Dr.Ziyad Ellala</p> <p>Name and signature: </p>	<p>عضو هيئة التدريس (ممثل النادي)</p> <p>مقر العين: د. رزان نعمان الخطيب</p> <p>الاسم والتوقيع: </p> <p>مقر أبو ظبي: د. زياد كامل اللالا</p> <p>الاسم والتوقيع </p>
<p>Student Affairs in charge</p> <p>Al Ain:</p> <p>Name and signature:</p> <p>Abu Dhabi:</p> <p>Name and signature:</p>	<p>الموظف المسؤول من عمادة شؤون الطلبة</p> <p>مقر العين: أ. حسام مصباح</p> <p>الاسم والتوقيع:</p> <p>مقر أبو ظبي: أ. محمود العبد الله</p> <p>الاسم والتوقيع:</p>